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 القيا؟ۜܣ العام الرقم ارتفاع ʏسبة  للإنتاج الصناڤɴر السابق ٪٣٫٥بɺمقارنة بالش. 

 لقطاع التعدين الرقم القيا؟ۜܣ للإن ارتفاع ʏسبة تاج الصناڤɴر السابق. ٪٤٫١بɺمقارنة بالش 

 لية  ارتفاعʈلقطاع الصناعات التحو ʏسبة الرقم القيا؟ۜܣ للإنتاج الصناڤɴر السابق. ٪٢٫٤بɺمقارنة بالش 

          

والاحصاء  أصدر          التخطيط  ل  جɺاز  الܶݰفي  القيا؟ۜܣالبيان  لشɺر    اݝݰدث  لرقم   ʏالصناڤ ، 2023  ينايرللإنتاج 

تفاصيل نمو  القطاعات الاقتصادية الصناعية ɸذا المؤشر    حيث ʇعكس،  ٢٠١٨ݝݰسوب عڴʄ سنة الأساس اݍݨديدة   وا

وʈلية واɸميته الɴسȎية الصناعة التحقطاع    ، و٪٨٢٫٤٦المɢونة له، وۂʏ قطاع التعدين وȋلغت أɸميته الɴسȎية    اݝݵتلفة  

وʉعت؄ف الرقم القيا؟ۜܣ    ٪٠٫٥٣الɴسȎية  ، وقطاع المياه وȋلغت أɸميته     ٪١٫١٦، وقطاع الكɺرȋاء واɸميته الɴسȎية  ٪١٥٫٨٥

  ʏݯݨم الانتاج    ك׿ܣ  ؤشرم  للإنتاج الصناڤ ʏس التغ؈فات ࢭʋف؅فة قص؈ف المدي يق ʏسلة مختارة من المنتجات الصناعية ࢭ ʏࢭ

 . معينة، مɴسوȋة إڲʄ ف؅فة زمنية مختارة Ȗس׿ܢ ف؅فة الأساسزمنية 

القيا؟ۜܣ للإنتاج  ܥݨل     ،  ٢٠٢٣من عام    ينايرشɺر    ࢭʏنقطة  ١٠٣ الصناڤʏالرقم 
ً
 بالشɺررنة  مقا  ٪٣٫٥بɴسبة    مرتفعا

ݳ ١(  البياɲيوالرسم  ،  ٢٠٢٢مقارنة مع الشɺر المناظر من عام    ٪٢٫١بɴسبة    انخفضبʋنما  )،  ٢٠٢٢  دʇسم؄ف (  السابق ) يوܷ

القيا؟ۜܣ للرقم  الزمنية  الشɺري   السلسلة  التغ؈ف  ݳ  و ،  ٢٠٢٣  ينايرڲʄ  إ  ٢٠٢٢ينايرمن    وɲسب  (ʈوܷ المقارنة ١جدول   (

    .٢٠٢٣ ينايرالشɺرʈة والسنوʈة للرقم القيا؟ۜܣ للإنتاج الصناڤʏ لشɺر 

  

  

  
  

                       

  

     

  

  

  

  

  

  

 الرقم القياسي الشهري للإنتاج الصناعي 
 ٢٠٢٣,  يناير 

 ) ١٠٠=٢٠١٨الأساس (سنة 
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   الصناڤʏ:للقطاعات المكونة للرقم القيا؟ۜܣ للإنتاج  الܶݰفي البيانتفاصيل                  

  

 ، ٪٤٫١بɴسبة  الرقم ارتفاع)، اڲʄ ٢٠٢٢ دʇسم؄ف مقارنة بالشɺر السابق (ʇش؈ف الرقم القيا؟ۜܣ لɺذا القطاع  :التعدين .١

  ʄاڲ ذلك  المنتجة    الارتفاعوʈرجع  الكميات   ʏمجمࢭ  ʏاستخراج  وعةࢭ  ʏالطبيڥ والغاز  اݍݵام  الɴسبة  النفط  ،  بنفس 

  .٪١٫٧بɴسبة  الاɲشطة الأخرى للتعدين واستغلال اݝݰاجر مجموعة وارتفاع

 ) يلاحظ  ٢٠٢٢  ينايرȋالمقارنة مع الشɺر المناظر من العام السابق (و 
ً
ݳ   .%٣٫٣  ࢭɸ ʏذا القطاع بɴسبة  انخفاضا وʈوܷ

  .٢٠٢٣ ينايرإڲʄ  ٢٠٢٢ ينايرلقطاع التعدين من  اتجاه الرقم القيا؟ۜܣ)، ٢الرسم البياɲي (

   : يلاحظالتحوʈليةالصـــــــناعة   .٢
ً
ـــــɺر  ٪٢٫٤  قدره  ارتفاعا ـ ـــــɺر عن  ٢٠٢٣ ينايرࢭʏ شـ ـ ــــــابق ( الشـ ــم؄ف السـ ـــ ـ  وقد )،٢٠٢٢ دʇسـ

صـــــــناعة المواد الكيميائية والمنتجات الكيميائية بɴســـــــبة   التالية:  ࢭʏ اݝݨموعات الإنتاج  ارتفاع كمحصـــــــلة ذلك  حدث

الأســاســية) بɴســبة  الفلزات القاعدية (المعادن    صــناعة، و ٪٣٫١صــناعة المنتجات النفطية المكررة بɴســبة    تلْڈا ،٪٣٫٣

 فقد حصـل ࢭʏ للانخفاضبالɴسـبة أما  .٪٠٫٦بɴسـبة  مجموعة الطباعة واسـتɴسـاخ وسـائط الأعلام المܦـݨلةو  ،٪٢٫٥

ــناع ــ ــبة   ةصــ ــ ــــروȋات بɴســ ــــمنت ومنتجات المعادن اللافلزʈ  ،٪٩٫٧المشــ ــــناعة الإســ ــــبة وصــ ــــناعة  و   ،٪٣٫٣ة الأخرى بɴســ صــ

 .٪٠٫١بɴسبة  صناعة المنتجات الغذائية ،٪٢٫٦واللدائن بɴسبة منتجات المطاط 

ــــــنوي فقد  ــ ــ ـ ــــــعيد التغ؈ف السـ ــ ــ ـ ـــناعة   ومن ناحية أخرى وࢭʏ نفس القطاع، وعڴʄ صـ ـــ ــ ــ ـ ܣ لقطاع الصـ ارتفع الرقم القيا؟ـــــــــــۜـ

صــــناعة المنتجات النفطية المكررة وذلك نȘيجة   ارتفاع الإنتاج ࢭʏ  ،  )٢٠٢٢ ينايرالمناظر ( عن الشــــɺر ٪٣٫٨ بɴســــبة  

ــناعة المواد الكيميائية والمنتجات الكيميائية بɴســـبة  ، ٪١٨٫١بɴســـبة  ــناعة المشـــروȋات بɴســـبة ، و ٪٤٫٨وصـ ، ٪٣٫٥صـ

  ʏان  انخفاض الإنتاج ࢭɠ نماʋــــبة ب ـ ــ ــ ـ ــــمنت ومنتجات المعادن اللافلزʈة الأخرى بɴسـ ـ ــ ــ ـ ومجموعة   ،٪١٣٫٤صـــــــــــناعة الاسـ

ـــــݨلة بɴســـــــبة   ـ ـــــائط الاعلام المܦـ ـ  ،٪٤٫٦وصـــــــناعة منتجات المطاط واللدائن بɴســـــــبة  ،  ٪٩٫١الطباعة واســـــــتɴســـــــاخ وسـ

   .٪٠٫٣الفلزات القاعدية (المعادن الاساسية) بɴسبة  ، وصناعة٪٠٫٨وصناعة المنتجات الغذائية بɴسبة 

ݳ    .٢٠٢٣ يناير إڲʄ ٢٠٢٢ ينايرالرقم القيا؟ۜܣ لقطاع الصناعة التحوʈلية من اتجاه  )٣(الرسم البياɲي  وʈوܷ

ـــــɺر الســـــــــابق  ٢٠٢٣ ينايرࢭʏ الانتاج ب؈ن   انخفاض لوحظ :إمدادات الكɺرȋاء والغاز والبخار .٣ ـــ   )٢٠٢٢  دʇســـــــــم؄ف ( والشـ

ــݳ٪٧٫١) ɠان الارتفاع بɴســبة  ٢٠٢٢ ينايروعند المقارنة مع الشــɺر المناظر من العام الســابق (، ٪١٥٫٦بɴســبة     ، وʈوܷ

   .٢٠٢٣ يناير إڲʄ ٢٠٢٢ يناير إمدادات الكɺرȋاء والغاز والبخار منالرقم القيا؟ۜܣ لقطاع اتجاه  )٤(الرسم البياɲي 

ــــɺر الســــــــابق  ٢٠٢٣ ينايرعند مقارنة  :  إمدادات المياه .٤ ـــ ــــــبة   انخفاضلوحظ  )،٢٠٢٢  دʇســــــــم؄ف ( مع الشـ ـ ࢭʏ الإنتاج بɴسـ

ــݳ٪٢٫٧بɴســبة  الارتفاعɠان   )٢٠٢٢ يناير( المقارنة مع الشــɺر المناظر من العام الســابق وعند، ٪١٧٫٦ الرســم   ، وʈوܷ

   .٢٠٢٣ يناير إڲʄ ٢٠٢٢ يناير المياه منإمدادات  الرقم القيا؟ۜܣ لقطاع اتجاه  )٥(البياɲي 

  

  www.psa.gov.qaتتوفر ɸذه البيانات وغ؈فɸا من البيانات التفصيلية والمؤشرات عڴʄ الموقع الإلك؅فوɲي لݏݨɺاز:    
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Monthly  Industrial Production Index, IPI 

January, 2023 

)Base year 2018=100( 
 

 3.5% monthly increase in General IPI.   

 4.1% monthly increase in IPI of Mining sector. 

 2.4% monthly increase recorded in IPI of manufacturing sector. 

 

Planning and Statistics Authority has issued a new version of press release of industrial production index 

for January 2023, calculated using 2018 as a base year. By changing the base year, the relative weight of 

main economic sectors under this indicator are changed also, therefore “Mining” 82.46%, 

“Manufacturing” 15.85%, “Electricity production” 1.16%, “Water production” 0.53%. This indicator is a 

short-term quantitative index that measures the changes in the volume of productions of a selected basket 

of industrial products over a given period with respect to that in a chosen period called the base period, it 

studies and analysis the economic level of the state, and the growth of various industrial sectors in 

economy index details. 

 

The Industrial Production index (IPI), January 2023 reached to 103 points increased by 3.5% compared to 

the previous month (December 2022), and decreased by 2.1%, when compared to the corresponding 

month in 2022.  Graph (1) illustrates the time series of the IPI and monthly rates of change since January 

of 2022 until January of 2023, and table (1) shows the monthly and annual comparison of the Industrial 

Production Index January 2023.   
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             Details of the press release for the sectors that make up the industrial production index: 

1. “Mining”: The index of this sector showed an increase by 4.1% compared to the previous month 

(December 2022), because of the decrease in the quantities of "crude oil petroleum and natural gas" 

with the same percentage, while “Other mining and quarrying" increased by 1.7%. 

 When compared to the corresponding month of the previous year (January 2022), the IPI of Mining 

decreased by 3.3%. Graphs (2) explains the trends of monthly IPI in the mining sector during January 

2022 until January 2023. 

2. “Manufacturing”: The index of this sector showed an increase by 2.4% compared to the previous 

month (December 2022), The groups showed an increase include: “Manufacture of chemicals and 

chemical products" by 3.3%, followed by “Manufacture of refined petroleum products” by 3.1%, 

“Manufacture of basic metals” by 2.5%, and “Printing and reproduction of recorded media’’ by 0.6%. 

However, a decrease was recorded in, “Manufacture of beverages" by 9.7%, followed by “Manufacture 

of Cement and other non-metallic mineral products” by 3.3%, “Manufacture of rubber and plastics 

products” by 2.6%, and “Manufacture of food products” by 0.1%. 

On the other hand, in terms of annual change, comparing to January 2022, an increase of 3.8% was 

recorded, due to the increase in “Manufacture of refined petroleum products” by 18.1%, followed by 

“Manufacture of chemicals and chemical products” by 4.8%, and “Manufacture of beverages" by 3.5%. 

However, a decrease recorded in “Manufacture of Cement & other non-metallic mineral products" by 

13.4%, ‘’Printing and reproduction of recorded media’’ by 9.1%, “Manufacture of rubber and plastics 

products” by 4.6%, “Manufacture of food products” by 0.8%, and “Manufacture of basic metals” by 0.3%. 

Graph (3) shows the trend of IPI of manufacturing sector during January of 2022 until January of 2023.  

3. “Electricity, gas, supply”:  A decrease of 15.6% was noticed in the production of “Electricity” between 

January 2023 and the previous month (December 2022). Comparing with corresponding month 

(January 2022), an increase of 7.1% was recorded. The Graph (4) shows IPI of “Electricity Supply” sectors, 

during January of 2022 until January of 2023.  

4. “Water Supply”: A decrease of 17.6% was noticed in the production of ‘'Water'' between January 2023 

and the previous month (December 2022). Comparing with corresponding month (January 2022), an 

increase of 2.7% was recorded. The Graph (5) shows IPI of “Water Supply” sectors, during January of 

2022 until January of 2023.   

       These data and other detailed data and indicators are available on PSA website:        www.psa.gov.qa 
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القيا؟ۜܣ للإنتاج   الرقم

ʏالصناڤ 
100.00 103.0 99.5 * 105.2 3.5 -2.1 (IPI) 

واستغلال   التعدين

 اݝݰاجر
82.46 103.4 99.3 * 106.9 4.1 -3.3 Mining and quarrying 

النفط اݍݵام  استخراج

ʏوالغاز الطبيڥ 
82.31 103.4 99.3 * 106.9 4.1 -3.3 Extraction of crude 

petroleum and natural gas 

الأخرى للتعدين   الأɲشطة

 واستغلال اݝݰاجر
0.15 108.8 107.0 101.9 1.7 6.8 Other mining and quarrying 

 Manufacturing 3.8 2.4 99.6 101.0 103.4 15.85 التحوʈلية الصناعة

    Manufacture of food 0.8- 0.1- 113.3 112.5 112.4 0.28 المنتجات الغذائية صناعة
products 

 Manufacture of 3.5 9.7- 95.2 109.1 98.5 0.09 المشروȋات صناعة
beverages 

واستɴساخ وسائط   الطباعة

 الأعلام المܦݨّلة 
0.20 16.1 16.0 17.6 0.6 -9.1 Printing and reproduction of 

recorded media 

المنتجات النفطية   صناعة

         المكررة
2.73 95.4 92.5 80.8 3.1 18.1 Manufacture of refined 

petroleum products 
المواد الكيميائية   صناعة

 والمنتجات الكيميائية
9.05 102.1 98.8 97.4 3.3 4.8 Manufacture of chemicals 

and chemical products 

منتجات المطاط  صناعة

 واللدائن
0.36 103.3 106.1 108.3 -2.6 -4.6 Manufacture of rubber and 

plastics products 

منتجات و الاسمنت  صناعة

  الأخرى  المعادن اللافلزʈة
1.55 84.2 87.1 97.2 -3.3 -13.4 

Manufacture of Cement & 
other non-metallic mineral 
products 

القاعدية صناعة الفلزات 

 ).المعادن الاساسية(
1.58 152.9 149.2 153.3 2.5 -0.3 Manufacture of basic metals 

الكɺرȋاء والغاز   إمدادات

 والبخار وتكييف الɺواء 
1.16 74.4 88.1 69.5 -15.6 7.1 

Electricity, gas, steam, 
and air conditioning 
supply 

الكɺرȋاء والغاز   إمدادات

 والبخار وتكييف الɺواء 
1.16 74.4 88.1 69.5 -15.6 7.1 Electricity, gas, steam, and 

air conditioning supply 

 Water supply 2.7 17.6- 93.4 116.4 95.9 0.53  الماء إمدادات
تجميع المياه ومعاݍݨْڈا   

 وتوصيلɺا
0.53 95.9 116.4 93.4 -17.6 2.7 Water collection, 

treatment, and supply 

  Modified Data – بيانات معدلة *

 للإنتاج الصناعي الرقم القياسي 
 ٢٠٢٣ يناير

Industrial  production Index 
January 2023 

        
 Table (1) Base year 2018=100      ١٠٠=٢٠١٨)، سنة الاساس ١جدول (

  الوزن  النشاط الاقتصادي 
Weights 

  يناير 
Jan  

 2023 

  ديسمبر 
Dec  

 2022 

  يناير 
Jan    
2022 

 نسبة التغير 
Economic Activity Percentage Change 

التغير  
 الشهري

التغير 
 السنوي

 

M-O-M Y-O-Y  
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 Graph )1(رسم بياɲي 

  

 
 

  
   Graph)2(رسم بياɲي 
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   Graph)3(رسم بياɲي 
  

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

  Graph )4(رسم بياɲي 
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 Graph )5(رسم بياɲي 

  

 

 


